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,Ja('(JI!e!ifle Frising van eafé De Tapperij 

,,Een speciaal ras!" 
Jacqueline Frising (57) baat op het kruispunt 
van Petit Paris, op de hoek van de Torhouse-
steenweg, al 13 jaar het bekende café De Tap-
perij uit. Het is een gezellig volkscafé waar 
vooral veel gebabbeld en gelachen wordt, ook 
Jacqueline houdt geen blaadje voor de mond. 
Ze houdt van ambiance. Maandagavond jl. 
brachten we een bezoekje aan de Tapperij. Sa-
men met Jacqueline speelden we een lekker 
partijtje tafelvoetbal en de bloente van Petit Pa-
ris of de sexbom van Oostende legde ook (fi-
guurlijk dan) haar groot hart bloot. 

Jacqueline Frising, zon 6 jaar geleden. (Foto FR) 

1 Wie is Jacqueline Frising ? 
- Jacqueline : ..Ik werd geboren in Ougrée. hij Luik. Toen 
ik drie jaar oud was, kwam rnitn moeder naar Oostende wo-
nen. bij mijn grootmoder. die in die tijd Café L)u Theatre uit-
baatte in Je Christinastraat. rechtover de Vans. Ik volgde 
school in de Maria Hendrika en op 15 -jarige leeftijd werkte 
ik in de keuken van Hotel Ceniral. op de grote markt. Na en-
kele maanden ben ik overgestapt naar Tea-Room Merlevede, 
vooraan in de Langestraat. Toen ik goed 16 was. hen ik naar 
CBRT-Philips gaan werken in Brugge. Daarna volgden Pre- 

-  en Siemens Ik was oe.i 21 toen ik in 1963 iehud 
hen met \V iii v Gansemans Op 2 2-jan e leeftijd ben ik naar 
Lucht  en Zee' naast de Kinkhoorn in Nianiakerke gek(>men. 
aar ik hulpkokkin werd. Ik d.iar in totaal 10 ' 11 twaalf jaar 

gewerkt. Ondertussen werd k op 27-jange leeftijd moeder 
van Niarti ne. die nu .1) jaar long is en in mei trom t. Dooi -
;,.lekte moest ik veranderen van werk. Ik ging naar 't. Boerhot 
in Koekelare. waar ik ook de fijne keuken leerde kennen In 
1981 ben ik zelfstandig geworden en dan heb ik op de Vin-
dictivelaan restaurant Martinique geopend. We waren epe-
cialiseend in visrechten. t1tng en lotte.' 
• hoe ben je in een café verzeild geraakt ? 
- Jacqueline ,.t)ochter Martine volgde de hotelschool 
maar Wilde acluerat geen estaunani doen. Mijn man Wil l 
wilde ok lieven verstappeit naar een café en toen café De 
Tpperti vtijk arn. heb ik toegehapt. De zaak moest opent-
gaan op septe mber en ei id augustus is nu n man ziek ge-
vonden. 111 . 1 as lihi erl ,imd en kon mei ineen werken. Dat 
hetekendL L. kneL wee i.iketi stond, het issta1'ant en de 
café Lil, ke te. ,edcr her :k Je na' ene klinlek-restwrant- 

k erden kon. Liteindelijk heb ik 
eel geld vei -  ier aan hei restaurant en gekozen voor de ca-

t'é. De i'elatie liet mijn ma" '.'. as ondertussen op de kI ippeil 

C 
Ik had miJn ''i'c e< lit'! Je leren kennen. maar dat s 

OOk op niets uitgedraaid. \ ii aan geleden ben ik alleen gaan 
w mei n Le l'fi nge. aan i me echt thuis  

1 Hoe ziet eendag eruit in De Tapperij? 
- Jacqueline : ,,We hebben hier een gezellig 'voLkscafé 
waar veel gelachen en plezier gemaakt wordt. Ik ben een 
vrijzegger. In het begin, toen vooral mijn dochter hier achter 
de toog stond, kwam er veel jong publiek, maar ondertussen 
is dat geëvolueerd naar een breed publiek. De klanten heb-
ben zich aangepast. Het café gaat elke morgen-open om 
9 u.30 en tijdens de week sluit ik meestal rond 22 u.30. In de 
loop van de voormiddag wordt er veel koffie gedronken. 
Veel oudere mensen komen hun dagelijks babbeltje slaan. 
Over de middag is het wat kalmer. Vroeger gaf ik ook snacks 
maar omdat ik alleen ben, is dat niet meer mogelijk. Ik wil 
mijn klanten aan de toog gôed soigneren. 's Namiddags is er 
ook een gevarieerd publiek waaronder moeders met kinde-
ren. Typisch voor de Tapperij is de gezellige sfeer onder de 
klanten, de eerlijkheid. Hier wordt veel gebabbeld, maar met 
roddels en zever moeten ze bij mij niet afkomen." 
• Waarover wordt meest gesproken? 
- Jacqueline ,,Er wordt hier enorm veel gepraat over 
voetbal, politiek en natuurlijk ook over. seks! Af en toe ge-
ven we show, wordt er gezongen. De muziek van de jaren 
'60 zorgt voor ambiance, voor sfeer. Ik draai veel ed's eil af 
en toe, als er wat jongere gasten aan de toog staan, draai ik 
wat môderne muziek. Ondanks mijn ontgoochelingen, de 
spijtige sluiting van mijn restaurant, mijn grote mislukte lief-
de - waarover ik bij Paul Jambers getuigd heb -- én de 
mislukte overnamevanvorig jaar, blijf ik elke dag present 
voor mijn klanten." 
1 Hoe belangrijk is de ligging? 
- Jacquellne ,,Petit Paris is een bijzonder druk kruispunt 
waar dagelijks duizenden mensen passeren. Hoe drukker het 
is, hoe beter! Onlangs werd het kruispunt gerenoveerd en 
het is er spijtig genoeg niet op verbeterd. Er zijn te veel files. 
De mensen durven wel eens protesteren dat er geen vlotte 
doorgang is." 

,,Oostende zelf is er de jongste jaren fel op verbeterd. De 
politici doen goed hun werk, dat hoor je toch van de mensen. 
Zelf voel ik me geen Oostendse, geen Leffingse. Ik voel me 
een vrije Belg ! Ik spreek een viertal talen en kan met ieder-
een goed overweg. Zelf trek ik er op mijn vrije donderdag 
graag op uit naar Knokke, Sluis, of Temeuzen. Daar kent 
niemand mij en kom ik tot rust. Als ik er eens vier dagen uit-
trek, wordt het meestal Duitsland." 

,,Ca.fébazin zal ik nog wel een tijdje blijven maar als er 
morgen iemand de Tapperij wil overnemen met een eerlijk 
voorstel, zal ik wellicht geen neen zegen. Om cafébazin te 
zijn, en te blijven, moet je van een speciaal ras zijn !" 

(Fons) 


